
       

Eesti Jahimeeste Seltsi juhatuse koosolek 

12. detsembril 2024. a. kell 13.00-16.00 

Toimumiskoht: Kuristiku 7, Tallinn ja veebis 

 

Osalesid (23): Raivo Aeg, Aigar Jürjens, Mati Kivistik, Ive Kuningas, Toomas Kõuhkna, 

Tarmo Lehiste; Arvi Luuk, Ats Nõlvak, Andres Olesk, Andres Onemar, Margus Puust, Jaanus 

Põldmaa, Tiit Rammul, Endrik Raun, Rein Rosenberg, Karel Rüütli, Tiit Tammsaar, Riho 

Terras, Andres Vainola, Raul Vahter, Priit Vahtramäe, Marko Vinni, Jaak Volmer. 

Puudusid: Mikk Marran, Kalle Palling. 

 

Koosoleku juhataja: Margus Puust                                        Protokollija: Lea Truska 

 

1. Päevakorra kinnitamine. 

Kinnitati päevakord:  

1.Päevakorra kinnitamine. 

2.EJS juhatuse avaldus hundijahi keelamise osas.  

3.Kiskjateemalise ümarlaua kokkukutsumine.  

4.Trofeede hindamise kord.  

5.Ettepanekud seoses SAK-iga.  

6.Haavatud uluki jälitamine kaitsealal.  

7.Sõraliste küttimise vahekokkuvõte.  

8.Juhatuse struktuuri töögrupi kinnitamine.  

9.Droonide kasutamine Euroopa jahinduses.  

10.Muud teemad. 

11.Järgmise juhatuse koosoleku aja määramine.   

 

2. EJS juhatuse avaldus hundijahi keelamise osas. 

 Juhatuse liige Tiit Rammul esitas ettepaneku teavitada avalikkust ja selle kaudu EJS liikmeid 

avaldusega juhatuse seisukohaga hundijahi peatamisest. Avalduse tekst oli eelnevalt saadetud 

juhatuse liikmetele tutvumiseks ja ettepanekute tegemiseks. 

Juhatuse liikmed arutasid olukorda eesti ulukifauna edasisest käekäigust.  

Tiit Tammsaar ütles, et jahimeestena kanname moraalset vastustust kogu fauna eest.  

Juhatuse liikmed imestavad, et kohus kahtleb riigiasutuse esitatud andmetes.  

Andres Onemar: Täna saab suure tööga ja EL abiga hundijahi ilmselt avatud. Avalduse 

sihtgrupp on hetkel meie liikmeskond, kes tahab kuulda juhatuse seisukohta. Peab avaldusega 

rõhutama, mida jahimehed on sellel teemal ise teinud: seirete ja loendustega teeme tööd, et 

teada palju hunte on  palju on optimaalne arvukus. 

Priit Vahtramäe: KeAl olemas rakendusuuringute vahearuanded (7 või 8 tk), kus kõikidele 

oponentide väidetele on vastused olemas aga neid ei tutvustata avalikkusele, need on vaja 

avaldada kõigile lugemiseks 

Otsus: Kinnitada avalduse tekst ja avaldada see EJS kodulehel.  

 

 

 



3. Kiskjateemalise ümarlaua kokkukutsumine.  

Juhatuse liige Jaak Volmer tutvustas ideed, kuidas minna EJS algatusel kiskjate teemaga 

(hundiga) edasi. Ta tegi ettepaneku kutsuda kokku laiapõhjaline ümarlaud, kus oleksid 

esindatud ka Tartu kõrgkoolide teadlased.  

Juhatuse liikmed arutavad, et selline olukord, mis praegu on ulukipopulatsioonide hindamises, 

uurimises ja juhtimises ei ole normaalne. Poliitiliste ja emotsionaalsete otsuste tõttu on 

kannatajad ulukid. Teine ettepanek oli uuesti kokku kutsuda suurkiskjate koostöökogu. 

Toomas Kõuhkna ütles, et EJS-il on potentsiaali ulukiseires senisest enam kaasa lüüa. 

Andres Olesk ütleb, et meil on vaja adekvaatseid algandmeid, mida meil aga pole. Selles 

suunas tuleb tegutseda. 

Tiit Tammsaar teeb ettepaneku kaasata Riigikogu jahimeeste toetusgrupp. 

Juhatuse liikmed arutavad, et jahinduse teemade aruteludel riigikogu keskkonna- ja 

maaelukomisjonis oleks vaja osaleda. Hundipetitsiooni arutelu, et nuhtlusisendeid küttida 

aasta läbi, jõuab komisjoni jaanuari alguses. Ümarlaud tuleb korralikult ette valmistada. 

Otsus: Kutsuda kokku kiskjateemaline ümarlaud. 

 

4. Trofeede hindamise kord.  

Juhatuse liige ja juhatuse trofeekomisjoni esimees Ive Kuningas, tutvustab EJS trofeede 

hindamise praktikat ja korda. 

EJS trofeede hindamise kord on eelnevalt juba juhatuses arutelul olnud, tookord korda ei 

kinnitatud. Hindamise korda on nüüd muudetud ja esitatakse juhatusele kinnitamiseks. 

Trofeede hindamise juhendi projekt on juhatuse liikmetele eelnevalt tutvumiseks saadetud. 

Ive Kuningas teeb lühikese ülevaate trofeede e. uluki populatsiooni seisundi hindamistes 

Saarte JS ja EJS seltsides. Laual oleva hindamise juhendi kinnitas EJS trofee-ekspertide kogu  

10.08.2024. Alles jääb põhimõte, et jahitrofeede hindamise korraldamine jääb EJS 

liikmesorganisatsioonide korraldada. 

Probleemid on uute jahitrofee-ekspertide koolitamisega, selleks oleks vaja rahalisi vahendeid. 

Ostus: Kinnitada EJS jahitrofeede hindamise kord. 

 

5. Ettepanekud seoses SAK-iga.  

Juhatuse liige Andres Onemar tutvustas ettepanekut seoses SAKiga. EJS juhatuse liikmed 

Andres Onemar, Endrik Raun ja Jaanus Põldmaa osalesid PTAs tauditõrje ekspertgrupi 

nõupidamisel, kus arutati jahikoerte koolitusest, metssigade seirest, söödaplatsidest, SAKi 

tsoonidest, öösihiku kasutamisest. Jahikoerte koolitusest toodi Saksamaa näide, kus koerad 

SAKi tõrje meetmena otsivad metssigade korjused. Tehti ettepanek, et PTA ka Eestis sellise 

jahikoerte koolitus korraldaks.  

Onemar teeb ettepaneku leida võimalus EJS juhatuse initsiatiivil muuta senist bürokraatlikku 

praktikat riigi poolt SAKi käskkirjade koostamisel ja kehtestamisel. Praegu kehtib see nagu 

SAK alguse aastatel. Seda saab muuta efektiivsemaks: meil on kasutada JAHISe seireandmed, 

laborid töötavad. Teeme KeAle ettepaneku SAKi ohjamise süsteemi muuta mõistlikumaks ja 

paindlikumaks. 

Juhatuse liikmed on ettepanekuga üldjoontes nõus.  

Otsus: KeA- ga volitatakse läbi rääkima ja ettepanekud tegema Andres Onemar ja 

tegevjuht Tõnis Korts. 

 

 

6. Haavatud uluki jälitamine kaitsealal.  

EJS tegevjuht Tõnis Korts selgitas, et juhatuse poole on pöördus Rene Järvmägi Koeru 

jahiseltsist. Probleem on haavatud uluki jälitamisess kaitsealal. Materjalid on saadetud 

juhatuse liikmetele.  

Rene Järvmägi osales koosolekul veebis selgitas, et jahi käigus haavati metssiga ja haavatud 



uluk põgenes kõrvalolevale Endla looduskaitsealale. Jahiselts helistas telefonile1247 ja läksid 

tõid sea looduskaitse piiridest ära. Hiljem Keskkonna inspektsioon ütles, et looduskaitsealale 

minna ei tohi haavatud ulukit ära tooma. Rene Järvmägi küsib õigusselgust. 

Juhatuse liikmed arutavad olukorda. Täpselt ei oska keegi öelda. 

Andres Onemar teeb ettepaneku, et teha  KeMile ettepanek arvestada vööndites erandi aspekti 

ja haavatud uluki teema jahiseaduses täpselt lahti kirjutada. 

Otsus: Teha järelepärimine ametliku seisukoha kohta: kuidas seaduslikult  toimida 

haavatud uluki jälitamisel enne 1.02 ja pärast 1.02. Anda volitused Andres Onemarile ja 

Tõnis Kortsule selleteemalisteks läbirääkimisteks KeA-ga.  

 

7. Sõraliste küttimise vahekokkuvõte.  

Juhatuse liige Priit Vahtramäe tegi ülevaate sõraliste küttimisest hetke seisuga. Statistika 

näitab, et ükski maakond pole sõraliste küttimise limiiti täitnud s.h. hukkunud loomad 

arvestatakse kütitud loomade arvu sisse. 

Juhatuse liikmed arutavad tekkinud olukorda. Metsamehed on põdra arvukusega rahul, 

metsakahjud on vähenenud. Arutati, et selle juhatuse üks põhipostulaatidest võiks olla, et 

leiame ühise populatsioonide haldamise metoodika, põdrakomisjon leiab õiglased andmed ja 

metoodika. 

Otsus: Võtta informatsioon teadmiseks. 

 

8. Juhatuse struktuuri töögrupi kinnitamine.  

Juhatuse liige Andres Onemar tegi ettepaneku, et eelmise juhatuse struktuuri töögrupp 

eesotsas Toomas Kõuhknaga on asja hästi ajanud ja võiks sellega ka jätkata. 

Otsus: Valida EJS struktuuri töögrupi koosseisu Toomas Kõuhkna (juht), Andres 

Onemar, Jaak Volmer,  Raul Vahter. Jaanuari juhatuse koosolekul kinnitada 

tervikkoosseis ja ülesanded.   

 

9. Droonide kasutamine Euroopa jahinduses.  

EJS tegevjuht Tõnis Korts: 2023 aasta viimasel juhatuse koosolekul oli arutlusel teema 

droonide jahinduses kasutamise eetilisusest. Siis otsustati, et uurime, kuidas on naaberriikides. 

Palusime FACE kaudu abi ja saime infot üle Euroopa. Info esitlus. Kokkuvõttes, et seire 

tegemisel võiks neid kindlasti aktsepteerida. Laiem kasutamine on arutelude teema. 

Otsus: Võtta informatsioon teadmiseks.  

 

10.  Muud teemad 

10.1  EJS-i pingihankest teeb kokkuvõtte juhatuse liige Marko Vinni. Laekus kokku 7 

arvestatavat pakkumist. Juhatuse liikmed hindasid parimaks Karl Purga kavandit nr 3. Edasise 

tegevuse otsustab juhatuse. 

   

 

11. Järgmise juhatuse koosoleku aja määramine.   

     Järgmine juhatuse koosolek toimub 9. jaanuaril 2025 

 

 

 

Koosoleku juhataja:                   


